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Verslag Jaarvergadering Stichting Dorpsbelangen Schardam op 16-09-2023  

In de kantine van Camping de Eenhoorn 

Aanwezig: Alice, Cas, Tiny, Eric, Carolien, Ria, Kasper, Annet, Sanne, Alfons, Wendy, Kees, Jan, Marie, 

Jan Willem, Femke, Pieter, Hans, Robert, Herman, Jean, Lies, Farida, Tromp, Maggie, Gonda, Hans en 

Marga (verslag). 

Van bijna alle andere dorpsbewoners hebben we bericht gehad over hun afwezigheid. Een aantal 

geniet nog van een late vakantie… 

 

1. Opening 

Voorzitter Jan Willem opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  

Eerste keer bijeen nadat het Comité is overgegaan in Stichting Dorpsbelangen Schardam, in de 

wandelgangen de Dorpsraad. We behartigen de belangen van het dorp bij alle partijen en sloten een 

convenant met gemeente. Daarin staat dat we een jaarvergadering moeten houden en dat doen we 

vandaag graag, dat zouden we altijd gedaan hebben.  

 

2.  Mededelingen 

 

De voorzitter staat stil bij de belangrijke gebeurtenissen van afgelopen jaar.  

Er is veel veranderd, veel gebeurd, daar gaan jullie alles over horen.  Net als de veranderingen in het 

dorp: het aantal inwoners is gelijk gebleven, maar dat niet alles is hetzelfde gebleven. Drie van onze 

inwoners zijn ons ontvallen, Henk Borgman, Willem van Breukelen en Coby Gorter.   

Generaties wisselen, en nieuwe komen. Schardam is voor altijd. Dat is misschien de mooiste manier 

om op verlies terug te kijken en de drie baby’s die geboren zijn te verwelkomen: Juul, Job en Eline. 

Toen ik hier kwam wonen waren er helemaal geen kinderen. Dat is nu heel anders. Generaties 

wisselen, Schardam verjongt en voor jullie doen we het. Ook al zullen al die kinderen dit dorp saai en 

ver van de bewoonde wereld vinden en misschien zo gauw mogelijk wegwillen 😊 

Er gebeurt van alles, vanmiddag centraal, ook alle tijd om het laatste nieuws te delen, jullie ideeën en 

commentaar te horen en samen acties uit te zetten naar de toekomst. 

Rest me nog een huishoudelijk mededeling: Simon is vandaag onze gastheer. Koffie en thee zijn gratis 

tijdens de vergadering. Krijg straks een munt voor een drankje en daarna is het voor eigen rekening.  

 

 

3. Eerste Jaarverslag Stichting Dorpsbelangen Schardam - november 2021 - augustus 2023 

Secretaris Marga doet verslag van de activiteiten van het bestuur in de periode van de oprichting in 

2021 tot augustus 2023. (zie bijlage). 

Vragen: 

Robert vraagt naar de gevolgen voor de Kogen van het verhoogde waterpeil in het Markermeer.  
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De gevolgen van het langdurig onderwater voor vegetatie en bodemleven worden op dit moment 

onderzocht. We verwachten de eerste resultaten binnenkort te zien. 

Tromp vraagt op welke manier mensen met het bestuur kunnen meedenken.  

Wij geven minimaal twee keer per jaar een nieuwsbrief uit, waarin we vertellen waar we mee bezig 

zijn. Daar krijgen wij graag reacties op. Na vandaag, als de website in de lucht is, zullen we daar de 

voortgang (en de voorgeschiedenis) van alle dossiers melden. Er is daarop ook de mogelijkheid te 

reageren.  We horen graag ieders opmerkingen. Bij de flappen discussie straks horen wij ook graag 

jullie suggesties, vragen  en opmerkingen.   

Eric vind dat het bestuur het voortreffelijk heeft gedaan. Hij waardeert de inzet op het leggen van 

verbindingen met instanties. Hij vraagt naar de samenwerking tussen de instanties onderling, hoe 

loopt die?  

De taken van de verschillende partijen zijn redelijk helder, hoewel ze soms overlappen. Vooral bij de 

gemeente en het HHNK (de wegen/verkeersmaatregelen) is dat voor ons lastig omdat dat tot wijzen 

naar de ander leidt. Vanaf 2025 gaan de wegen over naar de gemeente, maar in welke staat? Wie 

doet nu nog wat? Een ander probleem is dat alle partijen te maken hebben met personeelstekorten. 

Soms is de wil er wel maar ontbreekt de menskracht.     

 

1. Activiteiten 2024 

Jan Willem schets de actuele stand van zaken in enkele dossiers: 

Camping De Eenhoorn 

De situatie rond de verkoop van de Eenhoorn wordt nauwlettend gevolgd. De DR heeft een brief aan 

B&W gestuurd met het verzoek besluitvorming rond de vergunningaanvraag zo mogelijk pas af te 

ronden als bekend wordt wie de nieuwe eigenaar wordt en wat de plannen zijn. We verwachten 

nader contact met de gemeente. Eén en ander heeft inmiddels in de krant gestaan en is door de DR 

in een nieuwsbrief aan alle inwoners geschreven. Wij werken nauw samen met de campinggasten en 

wisselen veel nuttige informatie uit. Zij hebben een vereniging opgericht met het doel zelf de 

camping te kopen en beheren. Tot nu toe wil Maas niet met hen praten. Wordt vervolgd 

Glasvezel Laag Schardam 

Samenwerking tussen bewoners en DR om ook glasvezel in Laag Schardam mogelijk te maken heeft 

er toe geleid dat een brief met alle handtekeningen van de bewoners naar de wethouder 

(Dijkshoorn) is verzonden en er vanuit Spie, de aannemer, beloften gedaan zijn aansluitingen te 

maken, mits HHNK dit zowel met een vergunning als technisch bij het gemaal mogelijk maakt. De 

situatie blijft onduidelijk, maar het ziet er beter uit dan pakweg begin dit jaar. Een voordeel is dat E-

fiber is overgenomen door ODF, welk bedrijf net van de gemeente EV opdracht heeft gekregen in 

Edam en Volendam glasvezel aan te leggen. De gemeente, Dijkshoorn, schrijft ons er boven op te 

zitten ook met betrekking tot de Zeevang. 

Extra aandacht nodig 

Een aantal onderwerpen heeft de komende tijd extra aandacht nodig. Daarbij zou het fijn zijn als 

meer dorpsbewoners meedenken en doen, Het gaat om:  
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Verkeer (zelf het initiatief nemen en een verkeersplan maken),  

Energie (collectieve oplossingen bedenken),  

Natuur (hoe houden we de druk op de ketel) en  

?  (welke onderwerpen vinden jullie belangrijk?)  

 

Flappendiscussie 

Op vier flipovers staan de drie thema’s die extra aandacht behoeven en een vraagteken. 

Aanwezigen lopen rond en voegen waar ze willen iets toe, al dan niet na discussie met andere 

dorpsbewoners. Dat levert de volgende opmerkingen en suggesties op: 

1. Energie (Jan Willem) 

In de lintdorpen zijn de gemeente en andere instanties nauwelijks in staat op afzienbare termijn iets 

aan de energietransitie te doen. In grote kernen wordt nagedacht over warmtenetten, maar die 

zullen Schardam nooit bereiken. Luisterend naar alle goede intenties van de gemeente is er maar één 

conclusie mogelijk: we moeten het zelf doen.  

We moeten zelf nagaan hoe we van het (dure, vervuilende) gas afkomen, energie besparen en zelf 

elektriciteit en misschien warmte duurzaam opwekken. En vooral ook méér elektriciteit dan we nu 

opwekken, nodig als iedereen een warmtepomp heeft, water elektrisch verwarmt en elektrisch 

vervoer heeft. Het is ongetwijfeld efficiënter en goedkoper een deel van deze oplossingen samen te 

doen, samen investeren, samen profiteren.  

Besproken aan de flap is een werkgroepje te vormen dat nagaat welke mogelijkheden er zijn. 

Individueel per woning maar vooral wat er collectief mogelijk is: technisch, functioneel, financieel, 

regelgeving, organisatievorm (b.v. coöperatie) etc. We kunnen hierbij samenwerken met de Stichting 

Duurzaam Edam Volendam i.o. Deze verzamelt kennis, heeft energiecoaches en ondersteunt precies 

het soort collectieve projecten om een dorp of wijk duurzaam te maken dat wij in Schardam zouden 

kunnen onderzoeken. DEV heeft zijn medewerking al toegezegd. Juist omdat we voorop lopen is er 

veel steun mogelijk, naast het risico natuurlijk dat hardlopers…. Vul maar aan 😊 

Zaak is uiteraard zorgvuldig te werk te gaan. Mogelijkheden die in de flappendiscussie voorbij 

kwamen zijn: 

 Tijdelijke opslag eigen zonne-energie overdag om s avonds te gebruiken. Bv samen met Liander, 
dat daarmee minder hoeft te investeren in uitbreiding netwerk. Batterij bij E-huisjes. Ook van 
belang als de salderingsregeling minder aantrekkelijk wordt. 

 Aardwarmte 

 Gezamenlijke inkoop warmtepompen 

 (Kleine) windmolentjes 

 Gebruik permanente stroming bij de sluizen om elektriciteit op te wekken 

 Een zonneweitje in de koog, onzichtbaar maar effectief 

 Uiteraard moet iedereen zo goed mogelijk zien te isoleren. St EV heeft kennis en ondersteuning 
Het energiegroepje bestaat tot zover uit Jan Willem, Tromp. We vragen Eric, Cas… wie? En van de 

stichting DEV Antoine Maartens 
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2. Verkeer (Alfons) 

Het animo bij het onderdeel verkeer was groot, hoe kan het bijna ook anders met zo'n drukke en 
smalle dijk voor onze deur. De afgelopen jaren hebben er verschillende gesprekken plaatsgevonden 
tussen de Dorpsraad, de netwerkbeheerder wegen, de verkeersdeskundige van het HHNK en de 
Politie om de veiligheid te verbeteren. Maar zoals gezegd gaan vervolgstappen daarna stroperig en 
traag, we blijven volhouden en de volgende stap is meedenken met de herinrichting van de weg 
richting groot onderhoud medio 2024. 

Punten die onder de aandacht zijn gebracht zijn: 

 De weg in het weekend afsluiten voor gemotoriseerd verkeer. 

 Natura 2000, Provinciaal Natuurgebied en broedseizoen betrekken in onze besprekingen; 
voorbeeld: nu is het in de winter rustig met verkeer maar zodra het mooi weer wordt en het 
broedseizoen begint komt er juist veel gemotoriseerd verkeer door het dorp.  

 Af en toe een geluids- en/of snelheidsmeting doen. 

 Straatlantaarnpalen voorzien van LED verlichting en onderhouden. 

 Afwatering (mol goot) langs de weg aanbrengen, er stroomt teveel water richting de huizen. 

 Kleine Koog, het fietsweggetje vanaf de kerk tot aan de witte brug afsluiten voor gemotoriseerd 
verkeer (m.u.v. boeren) 

 Een Smiley op de Laag Schardammerweg plaatsen. 

 De Laag Schardammerweg betrekken binnen de bebouwde kom en 30 KM maken. 

 Het fietsbord dat door het recreatieschap op de hoek Laag Schardammerweg/IJsselmeerdijk is 
geplaatst is gevaarlijk gepositioneerd, fietsers gaan stoppen om te kijken op een plek waar de 
bocht zit. 

 Een tunnel onder de N247 richting Beets in het verlengde van de Westerkoogdijk i.v.m. veiligheid 
(van kinderen) en bushalte. 

We gaan hier zeker punten van meenemen in onze komende gesprekken maar we hopen ook dat er 
animo is om naast de Dorpsraad een 'verkeersgroep' op te starten. We kunnen dan taken verdelen 
en er valt genoeg te doen met het vooruitzicht van de wegenoverdracht van het HHNK aan de 
gemeente op 1 januari 2025. 

Voel je niet bezwaard.... 

 

3. Natuur (Marga) 

Suggesties: 

Het is van belang de boeren die actief zijn rond het dorp bij het Natuurbeheer te betrekken (Van der 

Deurne, Dijkshoorn en anderen).  

We willen graag helderheid krijgen c.q. openheid aan hen vragen over de kwaliteit van het 

grondwater en de stikstofdepositie.  

Samen kunnen we stappen zetten naar versterking van de natuur, bijvoorbeeld door hen te vragen  

een bloemenzone aan te leggen rond hun land (daar bestaan subsidies voor). 
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Ook de bewoners kunnen bloemenborders langs  beide zijden van de dijk aanleggen. We kunnen het 

HHNK en de gemeente vragen  die borders lang de hele weg pas te maaien als de bloemen zijn 

uitgebloeid. 

Laten we overleg voeren met WSV Schardam over de waterplanten in de haven. Wordt het 

voortbestaan van haven bedreigd? Kunnen wij daar gezamenlijk iets aan doen? 

Vragen: 

Wie heeft er (ook) last van muskusratten? Laat dat dan a.u.b. even weten 

(info@dorpsraadschardam.nl) zodat de bestrijder overal waar nodig vallen kan zetten. 

Weet iemand waarom en door wie er hazen en ganzen worden afgeschoten en of dat 

nodig/wenselijk is? 

Zijn de kattenbezitters bereid om hun katten tijdens het broedseizoen binnen te houden?  

 

4. ?  (Kasper) 

Naast de specifieke flip-overs over onderwerpen als natuur, verkeer en energietransitie, hebben we 

de mogelijkheid geboden om ook onderwerpen aan te snijden die buiten deze drie categorieën 

vielen. Deze werden weergegeven op de flip-over of met een vraagteken (?).  

Zoals verwacht waren de voorgestelde ideeën zeer divers:  

 Het voorstel om openbare vuilnisbakken te plaatsen om zwerfafval te verminderen, werd met 

instemming ontvangen. Omdat dit een gemeentelijke voorziening betreft, zullen we een verzoek 

indienen bij de gemeente.  

 Het 'verbod' op waterscooters vanwege geluidsoverlast moet ook met de gemeente worden 

besproken. 

 De kwaliteit van het openbaar vervoer wordt over het algemeen als goed ervaren. We moeten 

echter voortdurend de aandacht van zowel de provincie als de gemeente vestigen op het 

onderhoud van deze voorzieningen. 

 Tijdens de bijeenkomst werden enkele 'ruimtelijke ordening'-onderwerpen aangedragen, die in 

een toekomstige ideeënbijeenkomst voor dorpsbewoners kunnen worden besproken. Deze 

onderwerpen omvatten het voedselbos, de speelplek voor kinderen en de dorpsmoestuin. 

 

 

2. Financiën 

Penningmeester Kasper licht de financiën toe. 

Jaarlijks stelt de stichting haar balans en jaarrekening op, en tijdens deze bijeenkomst presenteren 

we een financieel overzicht van het volledige bestaan van de stichting, vanaf de oprichting eind 2021 

tot aan het moment van deze jaarvergadering. 

Sinds de oprichting van de stichting hebben we verschillende inkomsten ontvangen. Elk jaar, in 2021, 

2022 en 2023, ontvingen we een subsidie van 1250 euro van de gemeente Edam-Volendam. In 2022 

ontvingen we bovendien een eenmalige subsidie van 3500 euro van dezelfde gemeente voor ons 

dorpsfeest. Aan het begin van 2023 ontving de stichting een schenking van 500 euro van een 

dorpsgenoot, met de vermelding "Waardering en steun." 

file:///C:/penningmeester
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De uitgaven in chronologische volgorde zijn als volgt: 615 euro voor de oprichtingskosten van de 

stichting, inclusief notariskosten en gerelateerde uitgaven. Sinds de oprichting heeft de stichting een 

zakelijke bankrekening, waarvan de kosten 240 euro bedroegen voor zakelijk betalingsverkeer. 

Daarnaast zijn er kosten gemaakt voor kantoorbenodigdheden, de website en internet, met een 

totaalbedrag van 170 euro gedurende de gehele periode. Tijdens twee werkbezoeken werden koffie 

en koekjes geserveerd in het dorpscafé, wat in totaal 232 euro kostte. De vergaderkosten gedurende 

de drie jaar bedroegen 350 euro, terwijl de representatiekosten 240 euro bedroegen. Voor 'Lief & 

Leed'-attenties bij levensgebeurtenissen zoals overlijden en geboorten werd in totaal 130 euro 

uitgegeven. Op 16 september bedraagt het banksaldo 1734 euro. 

 

 

3. Presentatie Website 

Alfons leidt ons door de website heen die vanaf vandaag online is. www.dorpsraadschardam.nl 

Ons voornemen is de website zo actueel mogelijk te houden, zodat iedereen kan volgen met welke 

issues we bezig zijn. Incidenteel zullen we jullie via nieuwsbrieven op de hoogte houden.  

Neem vooral een kijkje en laat ons weten wat je ervan vind en of je nog zaken mist. 

 

4. Rondvraagt en Sluiting 

 

Eric bedankt het bestuur voor hun inzet voor het dorp en de goed voorbereide vergadering. 

Sanne stelt voor een buurtapp te beginnen zodat dorpsbewoners elkaar snel kunnen vinden met 

vraag, aanbod, hulp of anderszins (geen leuterapp). Daar wordt enthousiast op gereageerd. Sanne 

beheert de groep. Als je deel wilt nemen, laat dat haar dan even weten via 

sanne.hijlkema@g.mail.com 

 

http://www.dorpsraadschardam.nl/
mailto:sanne.hijlkema@g.mail.com

